
En tisdag 1967 vid frukostbordet vid AB Hilmer Anderssons kontor i Lässerud där jag jobbade tillsammans 
med Martin Olsson, som var kamrer. Där och då föddes idén till Valfjällets Skidanläggning. Martin och jag satt 
och drack kaffe och pratade om och kring idrott som vanligt. Då presenterade jag vad jag hade haft lite tankar 
om ett tag. Jag hade varit i Jämtland och Vålådalen där det fanns rekreations- och träningsanläggningar mm. 
Min idé var att försöka förvärva Bröderna Olsens större fastighet, som då stod tomt och i stort sett öde, vid 
Furunäset i norra änden av Hugn och göra ett mini Vålådalen för det fanns stora möjligheter att ha den större 
stugan som huvudbyggnad och att bygga till och ut med småstugor runtomkring inom fastigheten. 
Möjligheter fanns i området att anlägga fina löpstigar och skidspår i terrängen och myrarna runt omkring i 
närområdet tyckte jag. ”Det finns ju en hoppbacke som kompletterar i närheten” också. Jag fortsatte 
frukostsamtalet med att det kanske går att anlägga en slalombacke i sluttningen vid Valfjället? 

Vi släppte allt vi hade för händerna och satte oss i Martins röda Volvo PV Sport och körde till Nordli vid foten 
av Valfjällssluttningen och vi blev entusiastiska och tyckte det var en spännande idé. Vi kallade till ett möte 
med Köla AIK:s skidsektion, med Folke Lundaby, Bertil Olsson, undertecknad Lars Eric Börjesson, Evert 
Karlsson, Knut Barfot, Villy Nilsson, Sten-Åke Adolfsson, Arnold Pluto och Martin Olsson så klart, på 
lördagsförmiddagen till träff i Valfjället. Alla tände på idén och det blev själva startskottet till den anläggning 
som finns när du läser detta.

Efter diskussioner bland medlemmar i föreningen och senare kontakter med Köla Kommuns ledning så blev 
det fart på arbetet och funderingarna mot en vintersport- och fritidsanläggning i Gryttved. Det togs ganska 
snart upp i interkommunala turistnämnden, som var ett samarbete mellan Eda, Arvika och Kongsvinger och 
där Martin Olsson fanns med i gruppen. Intresset för ärendet svalnade dock från denna grupps sida. Det blev 
motstånd från vissa håll. Bland annat från Arvikas sida som ville ha satsningen på en större skidanläggning i 
västra Värmland vid Kolsjön norr om Sulvik. Efter det återupptogs projektetärendet och behandlades igen 
inom Köla Kommuns ledning. Man var mycket positiva till Valfjällsprojektet men man ansåg att det var svårt 
att ekonomiskt klara det själva som kommunfullmäktiges ordförande John Magnusson sa. Men vi kommer att 
stödja projektet så mycket vi kan. Kommunen hade gjort vissa sonderingar när det gällde markköp mm. 
Kommunledningen tryckte på och arbetade stort för att få till en etablering av anläggningen före kommun-
sammanslagningen som var nära förestående. Då skulle i alla fall de ekonomiska medel man hade stanna 
kvar inom gamla Köla Kommun.

Köla AIK hade vid samma tid beslutat att bygga en mindre stuga, för 
att ha som komplement, vid Sandviksbacken och med baktanke om 
att den skulle passa bra in i området runt Valfjället när det fanns 
planer om en vintersportort som det så fint hette. Det fanns också 
planer på att även anlägga ett elljusspår i anslutning till hoppbacken.

Stadsingenjören KG Bengtsson i Arvika hade tittat närmare på 
projektet och han ansåg att det inte behövde kosta mer än närmare 
en miljon att bygga upp anläggningen. Efter påtryckningar kom 
interkommunala turistnämnden, med den drivande och idérike 
Martin med i projektarbetet igen. Det fortsatte med att Arbets-
marknadsstyrelsen kontaktades och det blev sökt medel till att 
förverkliga Valfjällsprojektet. Efter att man beviljats medel från AMS 
så var byggstarten igång. Bengt Nilsson Kortlanda var Edas repre-
sentant gentemot AMS. Det man fick ta tag i och först slutföra var 
att lösa markfrågan då det fanns två markägare i området. Den ene 
var en privat ägare som var villig att sälja men den andre som var ett 
större skogsbolag hade som krav att man ville ha annan mark 
istället. Det ordnade upp sig med markfrågan, men jag vet inte hur 
det gick till. Martin var ju mycket involverad och skötte mycket av 
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arbetet runt projektet. Vi kan säga att han ledde och la 
verkligen ner hela sin själ i projektet. Jag fick följa arbetet 
på nära håll i och med att Martin och jag jobbade tätt ihop 
och vi bollade våra idéer mellan oss. Jag var delaktig i allt 
som rörde projektet. Kommer bland annat ihåg de många 
ritningar på Dopplemayer liftbygget, timmerstugan till 
serveringen mm och ritningarna som var så stora att 
kontorsbordet många gånger  inte räckte till. 
Folke Lundaby i Älgestad, Gunnar Olsson i Solberga och 
Bengt Nilsson i Kortlanda åkte runt och såg på slalom-
anläggningar i Värmland. På toppen av Hovfjället låg en 
fin timmerbyggnad som servering och service ritad av 
arkitekt Gunnar Eriksson. Dom fick honom att rita och 
bygga serveringen i Valfjället. Guttorm Brekke timrade 
huset.

Jag slutade på HAL-kontoret i Lässerud på hösten 1969 och började hos LBC i Charlottenberg. I och med 
det så kom jag lite på sidan om när det gällde skidanläggningsprojektet. Jag höll kontakten med Martin 
lite på distans men jag uppdaterades och fick reda på vad som hände. Var då engagerad också i back-
hoppningen i Köla som tränare i KAIK och Värmlands SF.

I och med uppstart av Valfjällsprojektet blev det arbetstillfällen för många under och efter byggtiden. Bl.a. 
för Sture Johnson på Nordstrand som var med under byggtiden och som bodde kilometern söderut. Han 
blev sen den förste driftchefen fram till 1976 då Jan-Åke Malmstedt tog över och var driftledare till 1986. 
Tror att hela anläggningen gick lös på cirka 3 miljoner kronor i runda tal fram till öppnandet 1972. 
Kommunsammanslagningen genomfördes 1971 och Valfjället blev en angelägenhet för hela den nya 
kommunen i Eda.

Annat runt projektet och skidanläggningen under den första 
tiden.
Vintrarna runt första byggtiden var det nästan barvintrar. Det byggdes 
bättre väg upp till Valfjällstoppen. Bengt Nilsson, ”Potetkongen”, som var 
mycket intresserad och ville vara involverad och styra upp i Valfjället-
projektet. Han lånade ut bevattningsledningar från sin potatisodling. Man 
tog vatten från Mörttjärnet med hjälp av vattenpump från brandkåren, 
hyrde kompressorer och lånade små snökanoner från Sunne till 
snötillverkning. Folke Lundaby i Älgestad var involverad i projektet och var 
med vid upphandlingen av den första pistmaskinen. En Prinoth. Den nu-
varande driftledaren Torbjörn Malmstedt, som var en skidåkande yngling 
vid backöppnandet, har upplyst om att den första skiduthyrningen började i 
ett hörn av värmestugan som senare flyttades till en barack vid fordons-
parkeringen.

I början var det ju ingen tradition med slalomåkning så doktor Barth, som 
var slalomfantast, hade sjukstuga nästan varje helg vid backen och det 
förekom mycket ofta att han fick ta hand om benbrott. Det lät som så: ”Vem 
bryter benen idag?”

Senare händelser i Valfjället
Alpsport Sunne med vd Henriksson var majoritetsägare 51% och la driften i 
Valfjällets Skicenter AB, som bildades 1985, i skidanläggningen under åren 
1985 -1990. Företaget Alpsport (som fortfarande finns i olika konstella-
tioner och avknoppningar inom alpinsport) rekonstruerades 1990. Eda 
Kommun blev återigen ägare men då som aktieägare i Valfjällets Skicenter 
AB. Den idérike och entusiastiska Bôrstas Ola Bålstad var driftledare mellan 
1987 till 2010. Det hände en del under hans tid och då med bl.a. vinterlekland, nya nedfarter mm. När Ola 
började fanns 3 snökanoner och när han slutade fanns 35 stycken. Norra nedfarten blev breddad hösten 
2013 i samarbete mellan Skicenter och Valfjällets SLK. Klubben erhöll bidrag från Riksidrottsförbundet. 
Det blev efter breddningen en mycket bra tränings- och tävlingsbacke. Nedfarten kallas efter detta 

”Matts Olssonbacken”. 2014 leasade Skicenter 28 villavagnar som blev Drömbyn och därmed blev det 
mera boende vid anläggningen förutom husvagnsparkering och Valfjällsbyn.

Valfjällets Slalomklubb bildades 28 mars 1972
De första åren hade klubben tävlingar vid sportlovsveckan. 
Den första större tävlingen arrangerade Slalomklubben 
1986. Det var ungdoms- tävlingen Kalle Anka Trofén, en 
landsdelsfinal för Värmland, Dalarna, Närke och 
Gästrikland. 1996 arrangerade VSLK riksomfattande Ung-
doms SM med bl.a. den blivande stora alpinstjärnan och 
världsartisten Tärnabytjejen Anja Persson som då fick sitt 
genombrott i större sammanhang. Hon vann alla grenar 
förutom störtloppet som Nike Bent från Åre vann.
 VSLK har varit och är en mycket anlitad arrangörsklubb. 
Klubben har fått förtroende av Svenska Skidförbundet att 
arrangera flera mästerskapstävlingar. Förutom de ovan 
nämnda så har klubben arrangerat finaler i ungdoms-
tävlingarna Chicky World Cup 1992, Lilla Världscupen för 
11 -12 åringar 2015, 2019 och 2022.

Slalombacken kan vi säga har fostrat många 
ungdomar till framgångar och utveckling i 
Valfjällets Slalomklubb. Stora framgångar har 
exempelvis gett många segrar och pallplatser i 
mästerskap. Mest framgångar har gjorts i fart-
grenar som kanske låter lite främmande med 
den typ av backe som finns här men svaret kan 
nog vara att ungdomarna fått lära sig att stå rätt 
på skidorna genom att det finns en flack i 
träningsnedfarten där man måste lära sig att ge-
nerera fart. Medaljskörden i större mästerskap är 
gedigen för en klubb av VSLK:s storlek. Vi räknar 
till över fyrtiotalet medalj- och pallplatser för 
klubbmedlemmarna. Vår störste åkare är ju 
Matts Olsson med flest mästerskapsvinster och 
pallplatser. Han stoltserar även med många 
internationella topplaceringar och även Värld-
scupseger. Matts var ett par år rankad topp sju i 
storslalomvärldscupen och ett år blev han femte 
bäst i sammanlagda världscupen i storslalom.

Klubben har en av de största och mest populära slalomskoleverksamhet i länet. Till dags dato 2022 har 
klubben haft och även har 23 ungdomar som elever vid skidgymnasie- och liknande utbildningar. Ett re-
sultat av tack vare gediget arbete av klubbmedlemmar, ledare, tränare och mycket tack vare den fina och 
familjevänliga skidanläggningen i Valfjället naturligtvis.
Vi nämner även att många har efter utbildningar och sin aktiva skidkarriär blivit tränare vid både 
skidgymnasier och även hos olika landslag.

Valfjället Skicenter AB, Valfjällets Slalomklubb och HMF Falken planerar att utveckla Valfjället för fram-
tiden och förhoppningen är att detta skall göra bra avtryck i historien framledes.

Lars Eric Börjesson
1 mars 2022
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om ett tag. Jag hade varit i Jämtland och Vålådalen där det fanns rekreations- och träningsanläggningar mm. 
Min idé var att försöka förvärva Bröderna Olsens större fastighet, som då stod tomt och i stort sett öde, vid 
Furunäset i norra änden av Hugn och göra ett mini Vålådalen för det fanns stora möjligheter att ha den större 
stugan som huvudbyggnad och att bygga till och ut med småstugor runtomkring inom fastigheten. 
Möjligheter fanns i området att anlägga fina löpstigar och skidspår i terrängen och myrarna runt omkring i 
närområdet tyckte jag. ”Det finns ju en hoppbacke som kompletterar i närheten” också. Jag fortsatte 
frukostsamtalet med att det kanske går att anlägga en slalombacke i sluttningen vid Valfjället? 

Vi släppte allt vi hade för händerna och satte oss i Martins röda Volvo PV Sport och körde till Nordli vid foten 
av Valfjällssluttningen och vi blev entusiastiska och tyckte det var en spännande idé. Vi kallade till ett möte 
med Köla AIK:s skidsektion, med Folke Lundaby, Bertil Olsson, undertecknad Lars Eric Börjesson, Evert 
Karlsson, Knut Barfot, Villy Nilsson, Sten-Åke Adolfsson, Arnold Pluto och Martin Olsson så klart, på 
lördagsförmiddagen till träff i Valfjället. Alla tände på idén och det blev själva startskottet till den anläggning 
som finns när du läser detta.

Efter diskussioner bland medlemmar i föreningen och senare kontakter med Köla Kommuns ledning så blev 
det fart på arbetet och funderingarna mot en vintersport- och fritidsanläggning i Gryttved. Det togs ganska 
snart upp i interkommunala turistnämnden, som var ett samarbete mellan Eda, Arvika och Kongsvinger och 
där Martin Olsson fanns med i gruppen. Intresset för ärendet svalnade dock från denna grupps sida. Det blev 
motstånd från vissa håll. Bland annat från Arvikas sida som ville ha satsningen på en större skidanläggning i 
västra Värmland vid Kolsjön norr om Sulvik. Efter det återupptogs projektetärendet och behandlades igen 
inom Köla Kommuns ledning. Man var mycket positiva till Valfjällsprojektet men man ansåg att det var svårt 
att ekonomiskt klara det själva som kommunfullmäktiges ordförande John Magnusson sa. Men vi kommer att 
stödja projektet så mycket vi kan. Kommunen hade gjort vissa sonderingar när det gällde markköp mm. 
Kommunledningen tryckte på och arbetade stort för att få till en etablering av anläggningen före kommun-
sammanslagningen som var nära förestående. Då skulle i alla fall de ekonomiska medel man hade stanna 
kvar inom gamla Köla Kommun.

Köla AIK hade vid samma tid beslutat att bygga en mindre stuga, för 
att ha som komplement, vid Sandviksbacken och med baktanke om 
att den skulle passa bra in i området runt Valfjället när det fanns 
planer om en vintersportort som det så fint hette. Det fanns också 
planer på att även anlägga ett elljusspår i anslutning till hoppbacken.

Stadsingenjören KG Bengtsson i Arvika hade tittat närmare på 
projektet och han ansåg att det inte behövde kosta mer än närmare 
en miljon att bygga upp anläggningen. Efter påtryckningar kom 
interkommunala turistnämnden, med den drivande och idérike 
Martin med i projektarbetet igen. Det fortsatte med att Arbets-
marknadsstyrelsen kontaktades och det blev sökt medel till att 
förverkliga Valfjällsprojektet. Efter att man beviljats medel från AMS 
så var byggstarten igång. Bengt Nilsson Kortlanda var Edas repre-
sentant gentemot AMS. Det man fick ta tag i och först slutföra var 
att lösa markfrågan då det fanns två markägare i området. Den ene 
var en privat ägare som var villig att sälja men den andre som var ett 
större skogsbolag hade som krav att man ville ha annan mark 
istället. Det ordnade upp sig med markfrågan, men jag vet inte hur 
det gick till. Martin var ju mycket involverad och skötte mycket av 

arbetet runt projektet. Vi kan säga att han ledde och la 
verkligen ner hela sin själ i projektet. Jag fick följa arbetet 
på nära håll i och med att Martin och jag jobbade tätt ihop 
och vi bollade våra idéer mellan oss. Jag var delaktig i allt 
som rörde projektet. Kommer bland annat ihåg de många 
ritningar på Dopplemayer liftbygget, timmerstugan till 
serveringen mm och ritningarna som var så stora att 
kontorsbordet många gånger  inte räckte till. 
Folke Lundaby i Älgestad, Gunnar Olsson i Solberga och 
Bengt Nilsson i Kortlanda åkte runt och såg på slalom-
anläggningar i Värmland. På toppen av Hovfjället låg en 
fin timmerbyggnad som servering och service ritad av 
arkitekt Gunnar Eriksson. Dom fick honom att rita och 
bygga serveringen i Valfjället. Guttorm Brekke timrade 
huset.

Jag slutade på HAL-kontoret i Lässerud på hösten 1969 och började hos LBC i Charlottenberg. I och med 
det så kom jag lite på sidan om när det gällde skidanläggningsprojektet. Jag höll kontakten med Martin 
lite på distans men jag uppdaterades och fick reda på vad som hände. Var då engagerad också i back-
hoppningen i Köla som tränare i KAIK och Värmlands SF.

I och med uppstart av Valfjällsprojektet blev det arbetstillfällen för många under och efter byggtiden. Bl.a. 
för Sture Johnson på Nordstrand som var med under byggtiden och som bodde kilometern söderut. Han 
blev sen den förste driftchefen fram till 1976 då Jan-Åke Malmstedt tog över och var driftledare till 1986. 
Tror att hela anläggningen gick lös på cirka 3 miljoner kronor i runda tal fram till öppnandet 1972. 
Kommunsammanslagningen genomfördes 1971 och Valfjället blev en angelägenhet för hela den nya 
kommunen i Eda.

Annat runt projektet och skidanläggningen under den första 
tiden.
Vintrarna runt första byggtiden var det nästan barvintrar. Det byggdes 
bättre väg upp till Valfjällstoppen. Bengt Nilsson, ”Potetkongen”, som var 
mycket intresserad och ville vara involverad och styra upp i Valfjället-
projektet. Han lånade ut bevattningsledningar från sin potatisodling. Man 
tog vatten från Mörttjärnet med hjälp av vattenpump från brandkåren, 
hyrde kompressorer och lånade små snökanoner från Sunne till 
snötillverkning. Folke Lundaby i Älgestad var involverad i projektet och var 
med vid upphandlingen av den första pistmaskinen. En Prinoth. Den nu-
varande driftledaren Torbjörn Malmstedt, som var en skidåkande yngling 
vid backöppnandet, har upplyst om att den första skiduthyrningen började i 
ett hörn av värmestugan som senare flyttades till en barack vid fordons-
parkeringen.

I början var det ju ingen tradition med slalomåkning så doktor Barth, som 
var slalomfantast, hade sjukstuga nästan varje helg vid backen och det 
förekom mycket ofta att han fick ta hand om benbrott. Det lät som så: ”Vem 
bryter benen idag?”

Senare händelser i Valfjället
Alpsport Sunne med vd Henriksson var majoritetsägare 51% och la driften i 
Valfjällets Skicenter AB, som bildades 1985, i skidanläggningen under åren 
1985 -1990. Företaget Alpsport (som fortfarande finns i olika konstella-
tioner och avknoppningar inom alpinsport) rekonstruerades 1990. Eda 
Kommun blev återigen ägare men då som aktieägare i Valfjällets Skicenter 
AB. Den idérike och entusiastiska Bôrstas Ola Bålstad var driftledare mellan 
1987 till 2010. Det hände en del under hans tid och då med bl.a. vinterlekland, nya nedfarter mm. När Ola 
började fanns 3 snökanoner och när han slutade fanns 35 stycken. Norra nedfarten blev breddad hösten 
2013 i samarbete mellan Skicenter och Valfjällets SLK. Klubben erhöll bidrag från Riksidrottsförbundet. 
Det blev efter breddningen en mycket bra tränings- och tävlingsbacke. Nedfarten kallas efter detta 

”Matts Olssonbacken”. 2014 leasade Skicenter 28 villavagnar som blev Drömbyn och därmed blev det 
mera boende vid anläggningen förutom husvagnsparkering och Valfjällsbyn.

Valfjällets Slalomklubb bildades 28 mars 1972
De första åren hade klubben tävlingar vid sportlovsveckan. 
Den första större tävlingen arrangerade Slalomklubben 
1986. Det var ungdoms- tävlingen Kalle Anka Trofén, en 
landsdelsfinal för Värmland, Dalarna, Närke och 
Gästrikland. 1996 arrangerade VSLK riksomfattande Ung-
doms SM med bl.a. den blivande stora alpinstjärnan och 
världsartisten Tärnabytjejen Anja Persson som då fick sitt 
genombrott i större sammanhang. Hon vann alla grenar 
förutom störtloppet som Nike Bent från Åre vann.
 VSLK har varit och är en mycket anlitad arrangörsklubb. 
Klubben har fått förtroende av Svenska Skidförbundet att 
arrangera flera mästerskapstävlingar. Förutom de ovan 
nämnda så har klubben arrangerat finaler i ungdoms-
tävlingarna Chicky World Cup 1992, Lilla Världscupen för 
11 -12 åringar 2015, 2019 och 2022.

Slalombacken kan vi säga har fostrat många 
ungdomar till framgångar och utveckling i 
Valfjällets Slalomklubb. Stora framgångar har 
exempelvis gett många segrar och pallplatser i 
mästerskap. Mest framgångar har gjorts i fart-
grenar som kanske låter lite främmande med 
den typ av backe som finns här men svaret kan 
nog vara att ungdomarna fått lära sig att stå rätt 
på skidorna genom att det finns en flack i 
träningsnedfarten där man måste lära sig att ge-
nerera fart. Medaljskörden i större mästerskap är 
gedigen för en klubb av VSLK:s storlek. Vi räknar 
till över fyrtiotalet medalj- och pallplatser för 
klubbmedlemmarna. Vår störste åkare är ju 
Matts Olsson med flest mästerskapsvinster och 
pallplatser. Han stoltserar även med många 
internationella topplaceringar och även Värld-
scupseger. Matts var ett par år rankad topp sju i 
storslalomvärldscupen och ett år blev han femte 
bäst i sammanlagda världscupen i storslalom.

Klubben har en av de största och mest populära slalomskoleverksamhet i länet. Till dags dato 2022 har 
klubben haft och även har 23 ungdomar som elever vid skidgymnasie- och liknande utbildningar. Ett re-
sultat av tack vare gediget arbete av klubbmedlemmar, ledare, tränare och mycket tack vare den fina och 
familjevänliga skidanläggningen i Valfjället naturligtvis.
Vi nämner även att många har efter utbildningar och sin aktiva skidkarriär blivit tränare vid både 
skidgymnasier och även hos olika landslag.

Valfjället Skicenter AB, Valfjällets Slalomklubb och HMF Falken planerar att utveckla Valfjället för fram-
tiden och förhoppningen är att detta skall göra bra avtryck i historien framledes.

Lars Eric Börjesson
1 mars 2022


